
V. évfolyam tizenharmadik szám • 2022. március 31., csütörtök

Mezőmegyeren 
otthonra leltek

Megújuló 
utak, járdák2

Közösség Díjasok 
a „Kismackók” 43

Emberközpontú 
település Csaba
Kedves Békéscsabaiak!
Békéscsabán látványos, in-
tenzív, fejlesztésekben gaz-
dag időszakot élünk. Törté-
nelmünk legdinamikusabb 
városfejlesztése zajlik a sze-
münk előtt. Városunk siker-
története közel 8 esztende-
je tart. Ez alatt az idő alatt 
olyan eredményeket értünk 
el, amelyek során Békés-
csaba folyamatosan fejlő-
dő, emberközpontú telepü-
léssé vált, ahol jó 
élni. De ezek az 
eredmények csak 
azért születhet-
tek meg, mert 
közösen valóra 
tudjuk váltani a 
terveinket. A  kö-
zösség, az együttes gondol-
kodás és a közös munka biz-
tos alapja a sikeres közös 
jövőnek.

A  Békés megyeiek és bé-
késcsabaiak régi álma vált 
valóra, amikor 2019-ben 
átadásra került az M44-es 
gyorsforgalmi út 62 kilo-
méter hosszú szakasza Ti-
szakürt és Kondoros kö-

zött. A  Magyar Kormány 
által finanszírozott beru-
házás mára 90%-ban meg-
valósult ezzel jelentősen 
javítva Békéscsaba és a 
térség megközelíthetősé-
gét. Sokan várták és elké-
szült a Fürjesi elkerülő út is, 
amely az M44-es gyorsfor-
galmi utat, a 44-es és a 47-
es számú főutat, valamint a 
csanádapácai utat kapcsol-
ja össze.

A  csabai la-
kosok komfort-
érzetét, életmi-
nőségét javítják 
a kormányzati 
forrásból meg-
valósuló beru-
házások. Ezek 

közül a fejlesztések közül 
külön kiemelésre érdemes 
az út – és járdafejlesztési 
program. Városunk fejlődé-
se szempontjából rendkívü-
li jelentőséggel bír a Mun-
kácsy negyed kialakítása. Jó 
ütemben halad a piac és vá-
sárcsarnok fejlesztése.

Sportközpont nőtt 
ki a birkalegelőből
Óriásit változott a világ húsz 
év alatt Mezőmegyeren. En-
nek egyik szembetűnő jele 
a településrészre érkezve, 
bal kéz felől eső terület. 
A kilencvenes években 
még liba, vagy birkalege-
lőnek hívott gyep helyén 
ma gondozott futballpálya, 
kondipark, műfüves, világí-
tással rendelkező kispálya 
és modern épületegyüttes 
fogadja a vendéget. Ez 
a bázisa a Mezőmegyer 
Sport Egyesület labdarúgó 
együtteseinek, mivel a te-
lepülésrész színeiben már 
több csapat is résztvevője 
a megyei bajnokságoknak. 
A baráti társaságból komoly 
futball egyesületté nőtt Me-
zőmegyer SE történetéről, 
és a jelenlegi helyzetéről az 
egyik alapítóval, a jelenlegi 
elnökkel Frisnyicz Pállal 
beszélgettünk.

– Amikor harminc évvel ez-
előtt erre jártam, akkor a 
mai modern pálya helyén 
lényegében még libalege-
lő volt. Hogy sikerült ekko-
rát változtatni ezen a terü-
leten?

– Még tizenöt évvel ezelőtti 
riportokban is birkalegelőnek 

hívták ezt a részt. Ezzel nem is 
tévedtek, hiszen valóban bir-
kák legeltek itt – nevetett az 
elnök, majd a csapat megala-
kulásának a történetét kezdte 
mesélni. – Tizenhárom évvel 
ezelőtt, 2009-ben Szűcs Ma-
tyi barátommal találtuk ki, 
hogy alakítsunk focicsapatot. 
Ez lényegében a barátokból 
állt, és így neveztünk be leg-
először a megyei harmad osz-
tályú bajnokságba. Az első lö-
kést nekünk is a TAO program 
elindítása adta meg. Akkor 
döntött úgy az egyesület veze-
tősége, hogy próbáljunk meg 
létrehozni egy U12-es csapa-
tot, és foglalkozzunk utánpót-
lás neveléssel is.

– Mikor alakították ki ezt a 
szép pályát?

– Legelőször 2014. augusz-
tusában tudtunk saját pá-
lyán, Mezőmegyeren hazai 
meccset játszani. Ekkor kap-
tuk meg Hanó Miklós segít-
ségével az első 100 négyzet-
méteres épületet, aminek 
a megépítésére pályázaton 
nyertünk támogatást. Addig 
nem volt épület sem a pálya 
mellett.

Fontos, hogy 
Herczeg 
Tamás foly-
tathassa a 
munkát

FOLYTATÁS A 2. OLDALON

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

Készen áll a megkezdett 
munka folytatására

Adódnak olyan pillana-
tok mindenki életében, 
amikor eldől, hogy mer-
re fordul az élete sze-
kérrúdja. Egy politikus 
számára mindenképpen 
ilyen egy választás, 
amelyen eldől, hogy 
folytathatja-e a megkez-
dett munkát, továbbra 
is élvezi-e a választók 
bizalmát. Herczeg 
Tamással beszélgetve 
nem a számvetésen volt 
a hangsúly, hanem a 
mögöttünk álló időszak 
kihívásain, és azon, hogy 
a képviselő szerint, ha 
valaki belekezd egy 
munkába, azt tisztes-
séggel végig is kell 
csinálnia. A térségben 
pedig van számos elkez-
dett feladat, amelynek 
még nem ért a végére.

– A szomszédunkban dúló 
háborúra Ön szerint milyen 
módon lehet, vagy kell rea-
gálnunk?

– A  magyar kormány – 
ahogy az arra vonatkozó po-
litikai nyilatkozatot a Par-
lament is elfogadta – a béke 
pártján áll. Elítél minden faj-
ta agressziót, amely egy füg-
getlen, szabad állam ellen 
irányul. Ebben a rendkívüli 
helyzetben higgadtan, meg-
fontoltan kell cselekednünk, 
nem szabad, hogy a pillanat-
nyi érzelmek, vagy a politi-
kai haszonszerzés irányít-
sák a tetteinket. Sajnos az 
ellenzéki szereplők nyilatko-
zataiban – akik fegyvereket 
és magyar katonákat külde-
nének Ukrajnába – ez utób-
bi érezhető, ezért határozot-
tan vissza kell utasítanunk 
minden olyan kijelentést, 
amely háborúba sodorhat-
ja Magyarországot. A  szom-
szédos ország területén dúló 
harcok kapcsán három fon-
tos teendőnk van. Egyrészt 
meg kell védenünk hazánk 
békéjét, az itt élő emberek 
biztonságát. Másrészt min-
dent el kell követnünk, hogy 
a háború ne terjedjen át más 
országok területeire. Har-
madrészt minden segítsé-
get meg kell adnunk azoknak 
az embereknek, akik kényte-
lenek elhagyni az otthonai-
kat, hazájukat, ugyanakkor 
humanitárius segítséget kell 
nyújtanunk a Kárpátalján, 
Ukrajnában maradottaknak 
is. A  Magyarország terüle-

tére érkező menekültek szá-
ma már meghaladja a félmil-
liót, és az elhelyezésük, napi 
ellátásuk csak a magyar kor-
mány, a civil szervezetek és a 
magyar lakosság összefogá-
sával biztosítható. Az elmúlt 
napokban a választókerült 
településeiről folyamatosan 
jöttek a hírek az adományok 
gyűjtéséről és azok célba jut-
tatásáról. Megható számom-
ra és őszinte örömmel tölt el, 
hogy ennyi empátiával élő, 
segítő szándékú ember alkot-
ja a választókerület közössé-
gét.

– Két év, és öt járványhul-
lám után van-e remény arra, 
hogy magunk mögött hagyjuk 
a koronavírust, és valóban a 
régi életünket éljük?

– Az adatok alapján való-
ban túl vagyunk az ötödik 
járványhullámon. Sajnos úgy 
tűnik, az életünkből nem fog 
teljesen eltűnni a covid, de 
egyre több vakcina és gyógy-
szer áll rendelkezésre a be-
tegség megelőzésére és keze-
lésére.

– Mi a tanulsága Ön számá-
ra a mögöttünk álló négy év-
nek?

– Változékony és kiszá-
míthatatlan világban élünk, 
ezért roppant fon-
tos az összefogás, 
az együtt gondol-
kodás, az értéke-
inkhez való ra-
gaszkodás, és az 
ezek melletti egy-
értelmű kiállás. 
A  törvényalkotá-
si bizottság tagjaként rend-
szeres munkakapcsolatban 
vagyok a kormányzat állam-
titkáraival, ez pedig nagy 
mértékben növeli a lobbierő 
érvényesítésének lehetősé-
gét.

– Melyik az az irány, amerre 
elindulva Ön szerint ez a tér-
ség felzárkózhat akár csak a 
középmezőnybe tartozó me-
gyékhez?

– Egy térség fejlődését leg-
főképp a közlekedési infra-
struktúra és a szakképzett 
munkaerő határozzák meg. 
Ezeken a területeken pedig 
egyre vonzóbb feltételeket 
kínál Békéscsaba és környé-
ke. Jó irányba indultunk el a 
Nyomdaipari Tudás- és Kép-
zőközpont, illetve a Légi és 
Gépipari Képzőközpont ki-
alakításával. A  Gál Ferenc 

Egyetem és a Szegedi Tudo-
mányegyetem együttműkö-
désével meghirdetett mecha-
tronikai és gépészmérnök, 
valamint programozó-infor-
matikus képzések – a többi 
szakiránnyal együtt – lehe-
tőséget teremtenek az itt élő 
fiatalok számára a piacképes 
egyetemi végzettség meg-
szerzésére. Az M44-es utol-
só szakaszának az építése is 
elkezdődött. 2025-re gyors-
forgalmi úton és autópályán 
közlekedhetünk Békéscsaba 
és a főváros között. Elindult a 
megyén áthaladó 120-as vas-

útvonal utolsó, 
orszá ghatá rig 
tartó harminc 
kilométerének 
a modernizáci-
ója, és küszöbön 
áll a békéscsa-
bai repülőtér 
fejlesztése is. 

Újabb ipari park jön létre és 
az imént említett tényezők-
kel ez olyan táptalajt ad – 
amit már most is érezhetünk 
–, hogy folyamatosan nő a be-
fektetői érdeklődés. Békés-
csaba a környező kistelepü-
lésekkel, valamint Gyulával 
együtt dolgozva – város és 
várostérségben gondolkod-
va – tud nyertese lenni ezek-
nek a folyamatoknak. Ahhoz, 
hogy valóra váljon Palkovics 
László miniszter úr helyzet-
elemzése, mely szerint 4-5 év 
múlva Zalaegerszeg, 9-10 év 
múlva Kecskemét társadal-
mi-gazdasági fejlettségét el-
érjük, a térség településeinek 
együtt, közösen kell bejárnia 
a felfelé ívelő pályát. A társa-
dalmi fejlődés motorja az erő-
södő civil szféra, amelynek a 
működéséhez évről évre több 
forrást biztosít az állam. Az 

életszínvonal emelkedésé-
hez hozzájárul a komfortér-
zet, ezért tartom nagyon fon-
tosnak, hogy Békéscsabán 
történelmi léptékű út- és jár-
dafejlesztési program indult, 
de a kistelepülések is jelen-
tős forrásokat fordíthattak 
és fordíthatnak a jövőben – 
a Magyar Falu Program pá-
lyázatainak köszönhetően 
– belterületi út- és járdafel-
újításokra. A vidéki fejleszté-
si célterületek folyamatosan 
bővülnek, a 2019-es, kezde-
ti százötven milliárd forin-
tos forráshoz képest tavaly 
már közel háromszázhúsz 
milliárdra pályázhattak az 
önkormányzatok, egyhá-
zak, magánszemélyek és vál-
lalkozások. A  megyeszék-
hely fejlesztéseinek alapja a 
Modern Városok Program, 
amelynek keretében soha 
nem látott források érkez-
nek Békéscsabára. A  város 
vezetése jól sáfárkodik a rá-
bízott kerettel, hiszen a kör-
nyezet szebbé tétele mel-
lett olyan beruházásokat 
valósít meg, amelyek olcsób-
bá teszik a működést, és ezzel 
párhuzamosan környezetba-
rát „zöld város” kialakítá-
sa körvonalazódik. A  Mun-
kácsy negyed kialakítása és 
a szabadkígyósi kastély fel-
újítása ráhelyezi települése-
inket az ország turisztikai 
térképére. Persze sok folya-
matban lévő munka van, 
amit el kell végeznünk, hogy 
községeink, városaink lakó-
inak helyzete, minden ne-
hézség ellenére tovább javul-
jon. A kihívásokkal tisztában 
vagyok, és érzek magamban 
annyi erőt, kitartást, elszá-
nást, hogy közös céljainkat 
együtt megvalósítsuk!

Herczeg Tamás az egyik parlamenti ülés szünetében

Roppant fon-
tos az együtt 
gondolkodás, 
az értékeink-
hez való ra-
gaszkodás

CSABÁN A CSABAI AZ IGAZI
M E Z Ő M E G Y E R
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– Ezek szerint az első sike-
reket nem is a saját pályáju-
kon érték el?

– Kamuton játszottuk a 
hazai meccseinket az első 
időszakban. Az első öt év-
ben olyan jól szerepeltünk, 
hogy négyszer végeztünk a 
dobogón. Egyszer bajnokok 
lettünk, kétszer nyertünk 
ezüst-, egyszer bronzérmet. 
Igaz, hogy az aranyérem 
megszerzésével jogot nyer-
tünk a Megye II-ben való 
szereplésre, de az infra-
strukturális okok miatt nem 
vállaltuk a magasabb osz-
tályban az indulást.

– Most viszont már ott szere-
pelnek…

– Négy évvel ezelőtt volt 
egy program, amikor fel-
töltötték a Megye II/B-
csoportját. Akkor felkértek 
minket az indulásra, és ezt 
már vállaltuk. A  következő 
évben itt is bajnokok lettünk. 
Akkor sokan „kiöregedtünk”, 
de nem akartuk abbahagyni 
a focit. A  szponzoroknak, az 
önkormányzatnak és Hanó 
Miklósnak köszönhetően 
meg tudtuk teremteni a le-
hetőséget arra, hogy két csa-
patot működtessünk. A  Me-
gye II/A-ban szereplő mellett 
csináltunk egy Megye III-as 
csapatot, ahol az „idősebbek” 
szerepelnek, és továbbra  is 
jól szerepelünk, mindkét 
gárda a második helyen áll a 
bajnokságban.

– Közben pedig az infra-
struktúra is fejlődik. Hogyan 
sikerült megvalósítani az 
újabb beruházásokat?

– A  TAO program pályá-
zati lehetőségeit igyekszünk 
kihasználni. Az önkor-
mányzat, Hanó Miklós és a 
megyei labdarúgó szövetség 
elnöke, Szpisják Zsolt is na-
gyon sokat segít. Kaptunk az 
MLSZ és város közös pályá-
zatán 20x40 méteres világí-
tással ellátott műfüves pá-
lyát, megépült a fitness park. 
Másfél évvel ezelőtt újabb 
öltözőépülettel bővültünk. 
Arra is büszkék vagyunk, 
hogy nálunk egy évvel ha-
marabb volt alulról öntözött 
futball pályánk, mint a vá-
ros nagy egyesületének, az 
Előrének. Sokan szeretik itt 
a focit és támogatják. A  ha-
zai meccseink az itt élők-
nek igazi családi programot 
jelentenek. Miközben a szü-
lők például drukkolnak a 
csapatnak, a gyerekek is fo-
ciznak, használják a fitness 
park eszközeit. A  meccsek 
után pedig sokszor van kö-
zös vacsora. Sok helyen lá-
tom, hogy az országgyűlési 
és a helyi képviselő, illetve 
a település vezetője nem áll 
az ügy mellé, nem támogat-
ja, akkor nagyon nehéz előre 
lépni. Mi ilyen szempontból 
szerencsésnek mondhat-
juk magunkat, mert mi na-
gyon sok segítséget kaptunk 
Hanó Miklóstól, Herczeg 
Tamástól, a várostól, a szö-
vetségtől.

– Mennyi hazai játékos ta-
lálható a csapatokban?

– A  Megye II-es csapat-
ban kevesebb, hiszen az 
mégiscsak egy magasabb 
szintet képvisel, de a má-
sodik együttesben na-
gyobb létszámmal szere-

pelnek mezőmegyeriek. 
Ahogy helyi baráti társa-
ságként alakult az egye-
sület, úgy ez az összetar-
tó közösség megmaradt, 
bár a társalapító Szűcs Ma-
tyi ma már a kamuti foci-
csapat elnöke. Az utánpót-

lás csapatunkban is vannak 
mezőmegyeriek, bár annak 
a működtetése kihívások elé 
állít minket. Békéscsabán 
öt olyan egyesület is van, 
amelyik foglalkozik gyere-
kekkel. A  focira valahogy 
egyre kevesebb gyerek je-
lentkezik, mintha már nem 
lenne olyan népszerű a srá-
cok között ez a sport, vagy 
általában nincs olyan igé-
nyük a mozgásra… 

– Visszatérve a felnőttek-
hez: ha a bajnokság végén 
feljutó helyen állnak, akkor 
vállalják a magasabb osz-
tályban a szereplést?

– Ez nehéz kérdés. An-
nak idején úgy álltunk ösz-
sze, hogy még edzőnk sem 
volt. Csak focizni akartunk, 
barátságból, szeretetből ját-
szottunk, és a legalsó osz-
tályban ez is elegendő volt. 
A  Megye I. már komoly ki-
hívás. Több időt kell szán-
ni az edzésekre, a mérkő-
zésre utazásokra. Ez mind 
időt vesz el a magánélet-
től, a családtól. Ahhoz, hogy 
vállaljuk az I. osztályt, a 
csapat döntése szükséges. 
Az edzők mindig szeret-
nének feljutni, de ha ez az-
zal jár, hogy a csapat fele el-
megy, mert nem vállalják a 
nagyobb terhet, és itt az idő-
re, az elfoglaltságra gondo-
lok, akkor mérlegelni kell. 
Emellett magasabb osztály-
ban a serdülő csapat mű-
ködtetése is kötelező. Mi pe-
dig az utánpótlás csapatunk 

létszámának megtartásával 
is küzdünk…

– Beszéltünk róla, hogy 
nagy az összetartás, és so-
kan járnak a meccsekre. 
Korábban még sportbálakat 
is szerveztek. Ez a hagyo-
mány mintha megszakadt 
volna. Mi ennek az oka?

– A  koronavírus járvány 
miatt maradt el az utolsó 
két évben a sportbál. Jövő-
re mindenképpen szeret-
nénk újra megrendezni. Ez 
is egy olyan esemény, ami-
re nagyon sokan eljönnek. 
Olyan problémánk is volt 
korábban, hogy már túl sok 
volt a jelentkező, a művelő-
dési ház nagytermének be-
fogadóképessége ugyanak-
kor véges.

– Tizenhárom év alatt óri-
ásit fejlődött a csapat, az 
egyesület. Talán nem is 
gondolta az induláskor, 
hogy idáig jutnak. Meddig 
lehet még fejlődni?

– Nem tudom, hogy med-
dig tud fejlődni egy ilyen 
kis település csapata. Az vi-
szont szívet melengető érzés 
lenne, és azt hiszem minden 
itt élő számára büszkeséget 
jelentene, ha egyszer len-
ne egy olyan futballista, aki 
felnőtt válogatottságig, kül-
földi top-bajnokságban sze-
replésig jutna. Az életútja 
pedig úgy kezdődne, hogy a 
Mezőmegyeri SE-ben kez-
dett gyerekként futballoz-
ni…

2020. augusztusában Herczeg Tamás is köszöntötte az új 
épületrészek átadásán megjelenteket

Igazi családi és baráti programot jelentenek a Mezőmegyer 
SE hazai futball meccsei
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Sportközpont nőtt ki a birkalegelőből

Mezőmegyeren otthonra találtak
Bő egy évvel ezelőtt, Her-
czeg Tamás országgyűlési 
képviselővel jártuk be 
az Új Jövő Alapítvány új 
otthonát, amelynek az 
átalakítása a végéhez kö-
zeledett. Mezőmegyeren a 
korábbi családi ház ideális 
helynek tűnt a mentális 
sérült személyek számára 
egy új élet kezdetéhez. 
A napokban, az alapít-
ványt vezető Tira Rozáliá-
val folytatott beszélgetés 
alatt kiderült, hogy nem 
csak beváltotta az ingatlan 
a reményeket. Az itt élők 
egy boldog, szép családot 
alkotnak, amelyet Mező-
megyer befogadott.

– Mikor kezdték meg a tényle-
ges működést?

– Tavaly március 4-én kap-
ták meg a működési engedélyt. 
Március 10-én jött az első 
lakó. Néhány nappal később 
még négyen, és utána érkez-
tek folyamatosan az új „csa-
ládtagok”. Most 11-en vannak. 
Ez azt jelenti, hogy nincs már 
szabad hely, miközben most is 
nagyon sok jelentkezőnk van.

– Milyen perspektívák állnak 
azok előtt, akik innen elmen-
nek?

– Bárki kikerülhet innen, de 
fennáll az a veszély, hogy el-
adósodik, vagy olyan élethely-

zetbe kerül, ami rossz irányba 
viszi az ő élethelyzetét. Akkor  
lehet elkerülni az Új Jövő Ház 
Támogatott Lakhatásból, ha 
valakinek javul az önellátás-
ra való alkalmassága vagy, ha 
ő maga szeretne elköltözni.

– Úgy fogalmaz, ha javul az 
önellátásra való alkalmassá 
Reálisan van erre esély?

– A  mindennapi rutin dol-
gokban segítünk, illetve erre 
neveljük az itt élőket. Hár-
man-négyen vannak, akik 
meg tudja főzni az ételt. A töb-
biek a segítővel tanulgatják… 
A  tanulásnak vannak olyan 
területei is, mint a takarítás, 
testi higiéné megtartása, a 
szűkebb és tágabb környezet 
rendben tartása, főzés, mo-
sás. Van aki el tudja sajátítani 
ezt, van, akinek nem fog men-
ni soha. A mosásnál azt is meg 
kell tanítani, hogy a fehéret fe-
hérrel, a feketét feketével kell 
mosni, vagy azt, hogy a mosott 
ruhákat ki kell teregetni, utá-
na összehajtogatni, elrakni a 
szekrénybe. Olyan is van, aki 
életében nem látott fogkefét. 
Meg kell tanítani a használa-
tára, de akár arra is, hogy fü-
rödjön.

– Honnan kerülnek ide a la-
kók?

– Vannak békéscsabai-
ak, de jött lakónk Békésről 
és Szegedről is. Nevelőszü-

lőtől, intézményből, család-
ból is érkeztek. Mindenkinek 
megvan a saját élettörténete. 
Van olyan, aki nevelőszülő-
től intézetbe kerül, és onnan 
a 18. életévét betöltve kikerül 
az állami ellátó rendszerből. 
A  gyermekei nevelőszülők-
nél vannak, és azért került ide 
egy másik megyéből, hogy kö-
zelebb legyen a gyermekeihez. 
A legfiatalabb lakónk tizenki-
lenc éves, a legidősebb negy-
venkettő.

– Hogy zajlanak a mindenna-
pok, hiszen külön lakrészek-
ben, de mégiscsak együtt él-
nek…

– Öt párunk van és egy egye-
dülálló fiú. Négy pár úgy jött 
be, hogy együtt voltak, egy pár 
itt ismerkedett meg egymás-
sal. Ez egy szerencsés egy-
másra találás. A  kezdetektől 
úgy próbáljuk szocializálni a 
lakókat, hogy ez egy nagy csa-

lád, ahol egymásra és ránk 
számíthatnak. Amikor példá-
ul főzés van, kert rendbeté-
tel, fűnyírás, takarítás, akkor 
együtt csináljuk. Mindenki-
nek megvan a saját maga fel-
adata. Egy-egy célirányos fel-
adatot meg tudnak tenni. Sőt 
nagyon sokan dolgoznak dél-
előtt. Amikor jó idő van, ak-
kor a teraszon, rossz időben 
a földszinti közösségi térben 
vagyunk együtt, és mindenki 
elmondja azt, amit éppen sze-
retne megosztani a többiek-
kel. 

– Dolgoznak? Önálló jövedel-
met biztosító munkát végez-
nek?

– Mezőberényben van az 
Ösvény Esélynövelő Alapít-
vány, és az ottani telephe-
lyen dolgoznak többen, de va-
lójában három munkáltató 
is foglalkoztatja a lakóinkat. 
A  megszerzett jövedelemből 

beszállnak a lakhatás és ét-
keztetés költségeibe, de a fi-
zetés egy részével ők gazdál-
kodnak. Van olyan lakónk is, 
aki nagyon tehetséges énekes 
Őt beírattuk énekórák, ahova 
rendszeren jár. Van olyan la-
kónk is – bár talán a családtag 
jobb szó –, aki a Keribe jár, és 
szeretne érettségit tenni. 

– A mezőmegyeriek hogy fo-
gadták a település új lakóit?

– Eleinte volt bennünk két-
ség, hogy milyen lesz, akad-
nak-e konfliktusok? Egy 
szomszéd meg is kérdezte, 
hogy lesz-e probléma? A visz-
szajelzésekből azt látom, hogy 
elfogadták őket. Ebben biztos 
az is közrejátszik, hogy nin-
csenek gondok, semmilyen 
problémánk nem volt. A  kis-
boltba is járnak, közvetlenek, 
beszélgetnek… Inkább csak 
pozitív visszajelzés van. És a 
szomszédokkal is nagyon jó a 
viszony. Ancika nénihez pél-
dául rendszeresen átjárnak. 
Ancika néni nagyon szereti 
őket, süt rendszeresen sütit, 
és ezt nagyon nagy szeretettel 
hálálják meg. Attila, a srégen, 
szembe szomszéd javítja a bi-
ciklijeiket. A másik szomszéd, 
Jenő is nagy barátságban van 
a lakóinkkal. Úgy érzem, sze-
retet veszi körül őket, és olyan 
visszajelzéseket kapok, hogy 
nagyon udvariasak, kedvesek, 
jókat beszélgetnek.

– Említette a kerékpárokat. 
Mindenkinek van bringája?

– Most kapott két lány. Na-
gyon nagy a boldogság. Jön 
a jó idő, és akkor elindulunk 
csapatosan biciklizni. Két la-
kónk nem tud kerékpározni. 
Az egyik nem is akar, a másik 
azt mondta, ha lesz háromke-
rekű, akkor ő is jön. Lesz há-
romkerekű. Megoldjuk. De 
emellett megyünk mindenfe-
le, folyamatosan szervezünk 
programokat. Megyünk csó-
nakázni, megyünk állatkert-
be. Terveztük egy tátrai ki-
rándulást. Az még egyeztetés 
alatt áll, de szeretnénk men-
ni oda is. Most foglaltam le 
Balatonbogláron egy öt na-
pos, négy éjszakás nyaralást. 
Tavaly is voltunk a Balaton-
nál. Ilyenkor egy egész apart-
mant foglalunk le, csak mi le-
szünk ott.

– Van olyan, ami tényleges 
problémát jelent?

– Négyen segítjük az itt la-
kókat. Éjszakára csak kin-
ti kamerás felügyelet van, 
de eleve úgy szocializálód-
tak, hogy mi vagyunk azok, 
akik segítünk, ezért tudas-
sák velünk, ha baj van, vagy 
merre járnak, mit csinálnak. 
Sokszor arra fekszünk, hogy 
elköszönnek, vagy arra ébre-
dünk, hogy „jó reggelt” kíván-
nak. Talán ez már kicsit túl-
zás, de ezt kértük…

A nagy család igazi otthonra lelt Mezőmegyeren
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Épül a Bábszínház, emellett 
a kerékpáros infrastruktú-
ra is folyamatosan fejlődik. 
A  Wenckheim kerékpárút 
kialakítását célzó beruházás 
részeként 10 km új kerékpár-
út épül és 10 km már meglé-
vő kerékpárútszakasz újult 
meg. Ha a városnak saját for-
rásból kellett volna ezeket 
a fejlesztéseket megvalósí-
tania, akkor huszonöt-har-
minc évet kellett volna vár-
nia rájuk a csabaiaknak.

A  már elkészült, folya-
matban lévő, vagy tervezés 
alatt álló fejlesztésekkel a 
jövő erős és sikeres Békés-
csabáját építjük tovább, ahol 
gyermekeink és unokáink is 
boldogan és elégedetten él-
hetnek.

Sokan és sokat dolgozunk 
a város rendezettségének 
növelésén és a közterületek 
ápolásáért. 

Az innováció, a folyamatos 
fejlődés nem zárja ki a kör-
nyezetvédelmi elvek szem 
előtt tartását, ezért ezek-
nél és minden más fejlesz-
tésnél is ügyelünk arra, hogy 
környezetünk terhelése az 
új beruházásoknak köszön-
hetően csökkenjen. Az ön-

kormányzat épített értékei 
mellett odafigyel, ápolja a 
természeti értékeit is. Elkö-
telezett a területén található 
faállomány ápolása, lehető-
ségszerinti bővítése és a köz-
területek zöldítése mellett. 

Békéscsaba zöld város! Je-
lenleg százötven hektárnyi 
erdő van a város tulajdoná-
ban, Békéscsaba közigaz-
gatási területén pedig hat-
vanháromezer fa áll. Nem 

régiben két helyszínen, két 
nap alatt összesen 3000 fát 
ültettek el az önkormányzat 
szakemberei Békéscsabán. 
A  volt KISZ tábor mellett 
1500 nyárfát, Jamina vá-
rosrészben pedig ugyancsak 
1500 darab kocsányos tölgy 
erdészeti facsemetét telepí-
tettünk.

A  klímatudatos gondolko-
dás jegyében további, jelen-
tős mértékű zöldítést tűz-

tünk ki célul. A folyamatban 
lévő fejlesztéseknél is szem 
előtt tartjuk a zöldfelüle-
tek megóvását. A  klímavál-
tozás negatív hatásai, mint 
az extrém meleg és a hosz-
szú aszállyal sújtott idősza-
kok, veszélyeztetik zöldfelü-
leteinket. Az Önkormányzat 
célja a fiatal fák, cserjék, vi-
rágágyások és gyepfelületek 
megmentése, ezért az idei 
esztendőben jelentősen meg 
fog nőni az öntözött parkosí-
tott zöldterületek nagysága 
Békéscsabán. 

Összegezve az elmúlt éve-
ket, elmondhatom, rengeteg 
kemény munka áll mögöt-
tünk, jelentős eredmények-
kel. Dinamikus és látványos 
fejlesztések valósultak meg, 
de vannak még megoldandó 
problémáink. 

Fontos, hogy a jelenle-
gi kormány és országgyűlési 
képviselőnk, Herczeg Tamás 
folytathassa a megkezdett 
munkát, mert csak így halad-
hatunk zökkenőmentesen to-
vább a megkezdett úton, hi-
szen Csaba urbanizációs 
szintjének emelése és lakos-
ságbarát fejlesztése közös ér-
dekünk, közös célunk. 

SZARVAS PÉTER
POLGÁRMESTER
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Emberközpontú település
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Két év után fellélegezhetünk?
Két év alatt óriásit változott 
az életünk. És nem csak a mi-
enk, hanem a világon szin-
te minden emberé. A  ko-
ronavírus-járvány átírta a 
mindennapjainkat, az em-
beri kapcsolataink minősé-
gét, a gondolkodásunkat… Két 
éve élünk a Covid árnyéká-
ban, és most jutottunk el oda, 
hogy talán az utolsó járvány-
hullám lecsengéséről beszél-
hetünk. A  két év történéseit 
próbáljuk összefoglalni a kö-
vetkező sorokban bízva ab-
ban, hogy a történelem ezen 
fejezete már nem bővül újabb 
lapokkal.

Az első magyarországi ko-
ronavírussal fertőzött sze-
mélyt 2020. március 3-ai di-
agnosztizálása után bő egy 
héttel (akkor 13 fertőzött volt) 
kihirdette a veszélyhelyzetet 
a kormány. Megelőző intéz-
kedéseket azonban már előt-
te, és további járványkezelő 
döntéseket ez után is hozott 
a kabinet. A legelső fontos lé-
pés Müller Cecília országos 
tisztifőorvos 2020. január 
30-ai döntése volt, amellyel 
életbe léptette a vírus elleni 
védekezésben követendő pro-
tokollt. Ekkor már a járvány 
terjedéséről szóló hírek ér-
keztek Olaszországból, így ez 
az első lépés volt hazánkban a 
járványhelyzet felkészülésé-
re. Következő lépésként már 
másnap megalakult a Koro-
navírus-fertőzés Elleni Vé-
dekezésért Felelős Operatív 
Törzs. Február 26-án elindult 
a koronavirus.gov.hu tájé-
koztató weboldal, és alig egy 
héttel később, 2020. március 
3-án regisztrálták Magyaror-
szágon az első fertőzötteket. 
A következő naptól védekezé-

si szakaszba lépett az ország. 
Egy héttel később 8 milliárd 
forintot különített el a kor-
mány a járvány elleni védeke-
zéshez. A  rendkívüli jogrend 
kihirdetésére 2020. március 
11-én került sor, amelynek ér-
telmében egyebek mellett:
• betiltották 100 főnél na-

gyobb beltéri és 500 főnél 
nagyobb kültéri rendezvé-
nyeket.

• intézménylátogatási tilal-
mat rendeltek el a magyar 
egyetemeken.

• a veszélyhelyzet fenn áll tá-
ig a lejárt okmányokat nem 
kellett megújítani.

Két nappal később 
Orbán Viktor be-
jelentette, hogy be-
zárnak az általános 
és középiskolák, di-
gitális oktatás ve-
szi kezdetét március 
16-tól. Szintén ettől a naptól 
a kormány lezárta az ország 
határait, csak magyar állam-
polgárok léphettek hazánk 
területére. Bezártak a szóra-
kozóhelyek, betiltották a ren-
dezvényeket, az éttermek, ká-
vézók és üzletek csak 15 óráig 
tarthattak nyitva.

A  járvány miatt gazdasá-
gi- munkahelyvédelmi ak-
cióterv készült, amelynek ré-
szeként felfüggesztették a 
magánszemélyek és vállalko-
zások hiteleinek tőke- és ka-
matfizetési kötelezettségét. 
Pár nap múlva újabb lépések-
kel egészült ki az első gazda-
ságvédelmi akcióterv:
• további 81 480 kisvállal-

kozó kapott 2020. júni-
us 30-ig mentességet a 
KATA átalányadó-fizetési 
kötelezettsége alól

• a 2020. március 1. előtt ke-
letkezett KATA-tar to zá-
sok ra haladékot adott a kor-
mány

• a kilakoltatásokat és a lefog-
lalásokat felfüggesztette a 
kormány

• az adóvégrehajtásokat fel-
függesztette a kormány

• a veszélyhelyzet alatt lejá-
ró gyes-, gyet- és gyed-jogo-
sultságokat meghosszabbí-
totta a kormány.

• március 27-én rendeltek el 
először kijárási korlátozást, 
illetve az élelmiszerüzletek-
ben vásárlási idősávot vezet-

tek be.

Két éve, március végén 
elfogadta a parlament 
a koronavírus elleni 

védekezésről szóló tör-
vényt. A  veszélyhelyzet 
idején a kormány a jog-

szabályoktól eltérő rend-
kívüli intézkedéseket hozhat 
az emberek egészsége, a jog-
biztonság és a gazdaság stabi-
litása érdekében.

A veszélyhelyzethez kapcso-
lódó első intézkedések között 
a kormány minden egészség-
ügyi dolgozónak 500  000 fo-
rintos plusz juttatást, illetve 
bejelentette az első gazdaság- 
és járványvédelmi programját.

A  járvány első hullámá-
nak lecsengése után ősszel 
már a második hullám kész-
tette újabb intézkedésekre a 
kormányt. Többek között az 
éjszakai kijárási tilalom beve-
zetésére. Egyértelművé vált, 
hogy egyetlen megoldás van a 
Covid visszaszorítására, ez pe-
dig a védőoltások beadatása. 
A világban 2020. végén vált el-
sőként elérhetővé a Pfizer-vak-
cinája, amelynek kifejlesztésé-

ben elvitathatatlan érdemeket 
szerzett dr. Karikó Katalin. 
A  magyar kormány az uniós 
országok közül az elsők között 
vásárolt oltóanyagot, és kezdte 
meg annak alkalmazását.

2020. december 26-án érke-
zett Magyarországra az első 
vakcina szállítmány, és első-
ként az egészségügyi dolgozók 
kapták meg a védőoltást. A ta-
valy év eleji, több forrásból be-
szerzett oltóanyag lehetőséget 
adott a tömeges oltásokra, így 
a magyar lakosság átoltottsági 
aránya tavasszal jóval megha-
ladta az uniós átlagot. Az egy 
évvel ezelőtt tetőzött harma-
dik hullám volt az első, amikor 
az egy nap alatt regisztrált új 
fertőzöttek száma meghaladta 
a tízezer személyt.

Tavaly ősszel a koronavírus 
delta variánsa okozta az újabb 
hullámot, amelyet a minden ko-
rábbinál nagyobb fertőzőké-
pességű omicron követett. Bár 
ez a variáns kisebb arányban 
okozott súlyos tüneteket, de ez 
év elején volt olyan nap, ami-
kor húszezernél is több új fertő-
zöttet azonosítottak. Az ötödik 
hullám lecsengésével a szak-
emberek úgy gondolják, hogy 
nem fog eltűnni az életünkből 
a koronavírus, de a megbetege-
dések alkalmával talán kevésbé 
lesznek tömegesen olyan súlyo-
sak a tünetek, mint korábban.

Az egész világon végigsöp-
rő járvány nem csak az egész-
ségünkre, de mentális álla-
potunkra és a gazdaságra is 
súlyos, negatív hatással volt. 
A  magyar gazdaság ugyanak-
kor rekord gyorsasággal ált 
talpra, és tavaly minden eddi-
gi nagyobb teljesítménynöve-
kedéssel, 7,1 százalékos GDP 
emelkedést ért el.

COVID-19

Megújulnak az 
utak, járdák
Békéscsaba történel-
mi léptékű járda- és útfel-
újítási, valamint útépíté-
si programja tavaly indult, 
és ez év végére fejeződik 
be. A  tavasz beköszönté-
vel a kivitelező az előzete-
sen tervezettnél hamarabb 
kezdhette el az idei évre 
ütemezett munkákat. En-
nek köszönhetően pedig ha-
marosan újabb szakaszok 
készülnek el.

A  magyar kormány ál-
tal 2 milliárd 345 mil-
lió forinttal támogatott 
járdafelújítási, és 7 milliárd 
30 millió forinttal támoga-
tott útfejlesztési program 
Békéscsaba történelmé-
nek legnagyobb ilyen jelle-
gű beruházása. Korábban 
a város önerőből próbálta 
javítani a járdák burkola-
tát, vagy az utak aszfaltját, 
de nagyságrenddel keve-
sebb pénz jutott éves szin-
ten erre a célra.

Az útfejlesztésről, a for-
rás megszerzésében orosz-
lánrészt vállaló Herczeg 
Tamás, Békéscsaba ország-
gyűlési képviselője így nyi-
latkozott: – Országgyűlé-
si képviselőként kiemelten 
fontos feladatomnak tar-
tom, hogy a megyeszékhely 
úthálózata javuljon. Eh-
hez arra van szükség, hogy 

az elavult minőségű, töre-
dezett, kátyús aszfalt utak 
és járdák kijavításra kerül-
jenek, a szilárd burkolattal 
nem rendelkező utcák pe-
dig aszfalt borítást kapja-
nak. Békéscsaba történelmi 
léptékű út- és járdafejlesz-
tési programja a Magyar 
Kormány által biztosított 
forrással most erre lehető-
séget ad. 

A  programba számos 
olyan járda, és két út is be-
került, amelyek Mezőme-
gyer területén találhatók.

AZ ÉRINTETT 
SZAKASZOK:

MEZŐMEGYEI JÁRDAFEJ-
LESZTÉSEK
• Hadnagy utca
• Esze Tamás u. és Kará-

csony János u. összekötő
• Nyárfa utca (Szendrey u. - 

Gárdonyi. u. között)
• Váczi Mihály utca 22-24 

előtt
• Bibó utca folytatásában 

(0669 hrsz-ú úton) lévő 
járda

• id. Réthy Béla utca páros 
oldal

MEZŐMEGYERI ÚTFEJLESZ-
TÉSEK:
• Szendrey utca útépítés
• Duna utca útfelújítás

Mezőmegyer 
története
A  jelenlegi település terü-
lete régóta lakott volt, amit 
az időszámításunk szerin-
ti 300-as évek végéből szár-
mazó avar, gót és szkíta 
temetőmaradványok bizo-
nyítanak. Megyer település 
nyomon követhető történe-
te a honfoglalás kori szállás-
hellyel kezdődik. Az egyre 
inkább szétszóródó Megyer 
törzsbeliek néhány családja 
telepedett itt le. A középkori 
Magyarország virágzó falu-
ja volt, ám a törökdúlás ide-
jén elnéptelenedett.

Háromszáz évnyi pusz-
taságnak vetett véget az 
1848. évi örökváltság eltör-
lése, aminek eredménye-
ként jobbágyok települtek 
a területre, amely újra fej-
lődésnek indult.  A lakossá-
got eleinte, javarészt a kör-
nyező településekről, főleg 
Csabáról kiköltöző szlo-
vákság alkotta, ám később 
újabb népcsoportok érkez-
tek. Az újjáéledő falu 1927-
ig Dobozhoz tartozott. 
Előbb Dobozmegyer, majd 
1929-től végleges nevén, 
Mezőmegyerként lett önál-
ló település. Békéscsabához 
1973-ban csatolták, amikor 

a lakossága meghaladta az 
1600 főt.

A  Megyer szó a honfog-
lalás kora előtt keletke-
zett. A  Megyer törzs a ma-
gyar törzsszövetség egyik 
törzse volt, neve összefügg 
a magyar nép nevével. Ké-
sőbb külön vált a magyar és 
megyer név, és nem hasz-
nálták a két kifejezést egy-
más szinonimájaként.  El-
terjedt elmélet a történeti 
irodalomban, hogy a Me-
gyer nemzetség volt a vezér-
törzs a magyar törzsszövet-
ségben.

A  nemzetség családjai az 
ország számos pontján, el-
szórtan telepedtek le. Erre 
utalnak a nyugati, déli, 
északi, és középső ország-
részben fellelhető Megyer 
nevet viselő települések.

Magyarországon tizen-
hat önálló, vagy városrészt 
jelölő Megyer található, 
míg Szlovákia területén há-
rom ilyen település van. Ha-
zánkban Budapesten, és Pé-
csen található még Megyer 
nevű városrész. A  Mező-
megyerhez legközelebb ta-
lálható „Megyer” település 
Bélmegyer.
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Az alapítvány „varázsszavára” 
mindenki megmozdul Mezőmegyeren

Egy év híján hetven éve 
működik Mezőmegye-
ren a Fő utcai óvoda, 
amelynek fejleszté-
sében, működésében 
nagy segítséget nyújt a 
Mezőmegyeri Kismac-
kók Alapítvány. A civil 
szervezet működéséről, 
céljairól beszélgettünk 
a kuratórium tagjával, 
Kesjár Zoltánnéval, aki 
azt is elárulta, mi az a 
varászszó, amire a te-
lepülésrész egy ember-
ként mozdul meg.

– Hogyan indult az alapít-
vány?

– Az akkori intézményve-
zető, egy óvónéni, néhány szü-
lő, és a településrész önkor-
mányzati képviselője, Tímár 
Imre hozták létre huszonkét 
évvel ezelőtt az alapítványt. 
Az első két évben még nem 
volt jogosult a szervezet az 
egy százalékos adófelajánlás 
igénybevételére. Ezért csak 
egy pici gyereknapi bevétel-
lel indult az alapítvány, de az 
évek során az egyszázalékos 
felajánlásokból, jótékonysá-
gi bálokból, gyereknapi be-
vételekből elég szépen gyűj-
tögettünk. Ebből a pénzből a 
bútoroktól kezdve, a kerti pa-
vilonig, a néptáncos ruhá-
kig, gyerekjátékokig rengeteg 
mindent vettünk az óvodá-
nak. Szőnyeget, projektort, 
fényképezőgépet… Az alapít-

vány rengeteg eszközzel segí-
tette az ovit. 

– A kuratórium mennyit 
változott az elmúlt két évti-
zedben?

– Az alapító szülők már ki-
koptak, hiszen kétezer óta a 
gyermekeik is felnőttek. Fo-
lyamatosan cserélődnek a 
kuratóriumi tagok, de az ala-
pító, és a kuratóriumi elnök 
folyamatosan benne vannak.

– Az alapításkori ovisok-
kal találkoznak mostanság 
szülőként?

– Ó, van olyan egykori ovi-
sunk, aki tagja volt az ala-
pítvány kuratóriumának, de 
már tovább is ment, mert el-
ballagtak a gyermekei. Sőt, 
az egyik óvodásunknak a 
párja is dolgozott itt néhány 
éve. Nem csak a gyerekei-
ket hozzák, de a családok 
is kötődnek az alapítvány-
hoz. Ha végigmegyek a falu-
ban, és azt mondom, hogy az 
ovinak kell, akkor megmoz-
dul mindenki. Ez varázsszó! 
Az utóbbi időben viszont a 
covid miatt nem tudtunk 
sem alapítványi bált, sem 
gyereknapot rendezni, így 
lassan két éve csak az egy-
százalékos felajánlásokból 
él az Alapítvány. Ezért is 
esett jól, hogy a helyiek sza-
vazatai alapján mi nyertük 
el a Közösség Díjat, és a kép-
viselő úrnak az ezzel járó 
nagylelkű felajánlását. Az 

alapítványnak a díjjal ado-
mányozott hetvenezer fo-
rint nagyon szuper volt!

– Úgy tűnik, lassan túl va-
gyunk a Covidon. Visszatér-
nek a régi programok?

– Mindenképpen tervez-
zük, hogy újra szervezünk 
alapítványi bált, gyermek-
napot. Igény is van erre a 
szülők részéről!

– Mennyi gyermek jár az 
óvodába?

– Két csoportban 
negyvenketten vagyunk, 
de a beiratkozások alap-
ján valószínű, hogy ősz-
szel teljes létszámmal, öt-
ven gyermekkel kezdünk. 
Szerencsére nem öregszik 
a település, nagyon sok fia-
tal költözik ide, egyre több 
gyermek születik

– Amennyiben a maximális 
ötven fős létszámnál több 
beiratkozó gyermek lenne, 
el tudnák helyezni őket?

– Hét évvel ezelőtt szűnt 
meg a harmadik csoport, te-
hát helyet tudnánk bizto-
sítani. Volt itt két évvel ez-
előtt egy icipici felújítás, de 
egy nagyobb generál is rá-
férne az ingatlanra. Lát-
va, tudva, hogy Békéscsa-
ba óvodái szépen sorban 
megújulnak, bizakodóak 
vagyunk, hogy mi is beke-
rülünk ebbe a sorba. Meg 
kellene tartani ezt a falu-
si jelleget, de fontos len-
ne a modernizáció is. Ami-
kor Herczeg Tamás átadta 
a díjat, azt mondta, higgyük 
el, hogy a gyerekek a me-
sékre és a játékokra emlé-
keznek. Ebben teljesen iga-

za van, de ehhez a kornak 
megfelelő infrastruktú-
rára is szükség van. Való-
ban úgy van, hogy a gyere-
keknek az nem fontos, hogy 
például milyen a padló. Ah-
hoz viszont, hogy el tudjuk 
adni magunkat, hogy a szü-
lők minket válasszanak, a 
legdrágább kincsüket adják 
nekünk, ahhoz a szülők felé 
bizonyítani kell. Mondjuk 
nincs televíziónk. Nem is 
lesz! Elvből. Nincs rá szük-
ség. Tudunk mesélni, diave-
títőzni… 

– És itt van egy csodálatos, 
hatalmas udvar!

– Sőt, van szánkódom-
bunk is. Bár nem az óvoda 
területén, de közvetlenül a 
kerítés mögött, így oda is ki 
tudunk menni, ha van ele-
gendő hó a szánkózáshoz. 
Ebben a területben az a kü-
lönösen jó, hogy a játszó-
tér és házak által körbezárt 
térben, nem közút mellett 
található.

– Van már tervük arra, hogy 
mire fordítják a Közösség 
Díjjal járó pénzt?

– Úgy terveztük, hogy kö-
zösségépítésre. Most nem 
eszközöket veszünk, hanem 
közösségépítésre fordítjuk 
ezt az összeget. Bár az iga-
zi közösségépítés itt zajlik, 
az óvodában. A  gyermek-
korban kötött barátságok 
ugyanis életre szólnak.

A Mezőmegyeri Kismackók Alapítvány kuratóriumának elnö-
ke, Püski Imréné vette át Herczeg Tamástól a Közösség Díjat

Közösség Díj
Herczeg Tamás, Békéscsaba országgyűlési képviselője több 
olyan díjat is alapított az elmúlt években, melyekkel helyi te-
hetséges fiatalokat, aktív közösségeket jutalmaz, ezzel ismer-
ve el erőfeszítéseiket, munkájukat. A Közösség Díjat a válasz-
tókerület minden településén a helyben lakók szavazati alapján 
ítélik oda, az adott településen az elmúlt évben a közösségért, 
az ott élőkért legtöbbet tevő szervezetnek, vagy egyesületnek. 
Békéscsabán, 2022-ben településrészenként is szavazhattak 
a helyiek. Mezőmegyeren a Mezőmegyeri Kismackók Alapít-
vány nyerte el az elismerést. A Közösség Díjjal emlékplakett, 
és 70 000 forint pénzjutalom jár, amelyet Herczeg Tamás a kép-
viselői fizetéséből ajánlott fel a nyertes szervezetnek.

Recept
A sztrapacska és a Csabai 
Kolbász találkozása
A sütés-főzés olyan elfoglaltság, amely nem csak az étel elkészítésének folyama-
tában, hanem az elkészült remekmű elfogyasztásakor is élvezetet nyújt. Most egy 
olyan étel receptjét osztjuk meg olvasóinkkal amelyet Kiszely András, Herczeg 
Tamás és Prohászka Béla mesterszakács (képünkön) közösen készítettek el.

HOZZÁVALÓK:
• 40 dkg burgonya
• 15 dkg BL55 finomliszt
• 1 tyúktojás
• 40 dkg brindza
• 20 dkg Csabai Kolbász
• 10 dkg lilahagyma
• 1 csokor újhagyma
• 1 db kápia paprika
• 2 dl tejföl, só.

ELKÉSZÍTÉS:
A meghámozott burgonyát, 
nyersen lereszeljük. A  füs-
tölt szalonnát felkockáz-
zuk, kipirítjuk. A  lilahagy-
mát, felkockázzuk, belehelyezzük a füstölt szalonna kiolvasztott zsírjába. Tovább pirítjuk.
Karikára vágjuk az újhagymát és felkockázzuk a kápia paprikát. A reszelt burgonyá-
ba helyezzük a tojást, a lisztet, kevés vizet, kevés sót. Lobogó sós vízben kiszaggatjuk a 
sztrapacska tésztát.

A karikára vágott újhagymát és a felkockázott kápia paprikát hozzáadjuk a szalonnás-
hagymás pirított raguhoz. Ízesítjük, majd gazdagon megszórjuk brindzával. Belehe-
lyezzük a negyedekre szeletelt hungarikum csabai kolbászt és hirtelen összepirítjuk a 
leszűrt sztrapacskával.

Tejföllel krémesítjük, tálaláskor tetejét megszórjuk brindzával és meglocsoljuk tejföllel.


